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Jegyzokönyv

Pánd Község Önkormányzata Képviselo testületének
2012. november 26-án tartott testületi ülésérol

14/2012/XI.26./Kt. rendelet 2012. évi költségvetés eloirányzat módosítás

15/2012/XI.26./Kt. rendelet Temetokrol és temetkezésrol rendelet módosítás

80/2012/XI.26.1Kt. határozat Napirend

81/2012/XI.26.1Kt. határozat 2012.III.n.évi költségvetési beszámoló

82/2012/XI.26.1Kt. határozat 2013. évi költségvetési koncepció

83/2012/XI.26.1Kt. határozat Községi Vízmu üzemeltetése

84/2012/XI.26.1Kt. határozat 2013. évi belso ellenorzési terv

85/2012/XI.26./ Kt. határozat Adósságkonszolidációs eljárásban való részvétel

86/2012/XI.26.1Kt. határozat Vis maior pályázat határozat módosítás

---



Jegyzokönyv

Készült: Pánd Községi Önkormányzat Képviselo-testületének 2012. november 26-án 16,30 órakor
tartott testületi ülésérol.

Ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácskozó terme

Jelen vannak: a csatolt jelenléti ív szerint

Lázók József polgármester: köszönti a testület tagjait és a megjelenteket.
Megállapítja, hogy az ülés szabályosan, írásban lett összehívva és határozatképes, mivel 6 testületi tag
jelen van. Kun Zsolt jelezte, hogy a vízmu üzemeltetésérol szóló napirendnél nem tud megjelenni más
elfoglaltságai miatt.

Javaslatot tesz az ülés napirendjére. A meghívóban jelzett napirendi pontok kiegészítését kéri az
adósságkonszolidációs eljárásban való részvétellel és a vis maior pályázat határozat módosításával
kapcsolatban. Más tárgyalandó napirendi ponthozjavaslat nincs, ezért szavazásra teszi fel a napirendi
pontok elfogadását.

A képviselok 7 igen szavazattaI az ülés napirendjét elfogadják.

80/201200.26.1 Kt. határozat

Pánd Községi Önkormányzat Képviselo-testülete
az ülés napirendjét elfogadja.

Felelos: polgármester.
Határido: azonnal

Napirend:

1. 2012. lll. negyedévi költségvetési beszámoló
ea.: polgármester

2. 2013. évi költségvetési koncepció
ea.: polgármester

3. Községi Vízmu üzemeltetése
ea.: vízmu üzemelteto

4. 2013. évi belso ellenorzési terv
ea.: jegyzo

5. Eloirányzat módosítás
ea.: jegyzo

6. 2013. évi adók, díjak felülvizsgálata
ea.: jegyzo

7. Adósságkonszolidációs eljárásban való részvétel
ea.: polgármester

8. Vis maior pályázat határozat módosítás
ea.: polgármester

9. Egyebek
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A polgármester a napirendi pontok tárgyalása elott tájékoztatja a jelen lévoket, hogy az ülésrol
hanganyag készül, majd ismerteti a két ülés közt történteket.

Lázók József polgármester: Bejelentést kapott, hogy a temetovel szemben lopják a fát. Azonnal hívta
a 112-es segélyhívó számot, ki is jöttek a rendorök, és kiderült, hogy a terület tulajdonosa vágta a
tüzelot. Eljárás nem indult ez ügyben.
A Falumegújítás pályázatok beadása folyamatban van. A közös pályázatba nem lehet betenni a
parkolót, mert a pályázat nem támogatja a kötelezo feladat ellátásához kapcsolódó parkoló építését,
ezért a helyébe a Hivatal elotti parkosítás lépett.
A ravatalozó tetocseréjének, térburkolásának és az akadály mentesítésének rajza megvan. A tájház
rajza is engedélyeztetés alatt van.
Vis Maior pályázat be lett adva az útjavításra, melynek költségvetése 183 millió Ft. Nem tudni, hogy
ebbol mennyi támogatást kapunk. Az ezzel kapcsolatos elozo határozatot módosítani kell.
A Muvelodési Házban a közmunkások folytatják a tisztasági festést.
A Széchenyi út végén ellett simítva a föld, és a Vörösmarty utcáról le lett szállítva a hordalék.
Kórházváltás ügyben a Kistarcsai Kórház Igazgató Foorvos asszonya azt a tájékoztatást adta, hogy
még lehet csatlakozni hozzájuk, képviseloi testületi döntés kell hozzá.
A buszforduló megosztási vázrajza elkészült, az ezzel kapcsolatos intézkedések folyamatban vannak.
A csatorna szóróanyagokat is kiküldtük, az Új élet és a Kerti utcai részt javasolják kezdésnek.
A polgárorség folyamatosan muködik, a nemrég megrendezett ülésen kb. 20 fojelent meg.
Molnár Józseffelajánlásából14 db gesztenyefa lett elültetve a temeto bejáratánál.
Az Ifjú Nemzedék Alapítvány papírjai már megkaptuk, részletesen még nem került átnézésre, de a
könyvelés az rendben van.
A Hírös Hulladékgazdálkodási Kft.a legutóbbi szállításnál nem vitte el a közintézmények elol a
zöldhulladékot. Felhívtam a vezetot, és abban maradtunk, hogy a következo szállításkor elviszik.
elviszik.
Gáspár Tamás 50 db hársfát ajánlott fel az iskola és a vízmu között lévo területre.

Ezt követoen a testület tagjai rátérnek a napirendi pontok tárgyalására.

1./2012. Ill. ne!!Vedéviköltsé!!Vetésibeszámoló

Major Pálné jegyzo: Megkéri a pénzügyi bizottság elnökét, hogy mondja el a napirenddel
kapcsolatosan a Pénzügyi Bizottság álláspontját.

Molnár József képviselo: A Pénzügyi Bizottság november 13-án tartott ülésén tárgyalta a 2012. Ill.
negyedévi költségvetési beszámolót, a 2013. évi költségvetési koncepciót és a 2013. évi adók, díjak
felülvizsgálatát.
A 2013.-as költségvetésben az Általános Iskola már nem fog szerepelni. A beszámolóban tényszeru
számok vannak, módosítani már nem lehet. A Pénzügyi Bizottság megtárgyalta és elfogadásra
javasolja a 2012. Ill. negyedévi költségvetési beszámolót a képviselo testület felé.

Gáspár Tamás képviselo: a kiadás-bevételnél nincs nagy probléma, 75-80%-os a teljesítés. A
végeiszámolásnál derülnek ki a dolgok.

Karsai József képviselo: Nem olyan jó a helyzet az Önkormányzat pénzügyeiben, mint ami a
beszámolóban látszik. A falu nagyon nehéz helyzetben van.

Lázók József polgármester: December 12-ig igénybe vett hiteleket az Állam kiegyenlíti az
Önkormányzatok tartozásait, a beszállítói tartozásokat sajnos nem egyenlítik ki, csak a banki
tartozásokat.

Hangyás István alpolgármester: Szomorúnak látja a hivatal tartozását, szerinte a számok nem a
valóságot tükrözik, sok a kinnt lévoség.

Major Pálné jegyzo: Csak kritikát kap a hivatal, de javaslatok nincsenek, amivel növekedne az
Önkormányzat bevétele. A hivatal eloször azokat a számlákat fizeti ki, amiket kiköthetnek.
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Lázók József polgármester: Sajnos a hátralékos listák kifüggesztése nem járt sikerrel, még mindig
sok a kintlévoség, kb. 14 millió forint. A családsegítoknek is sokkal tartozunk.
Mindent elkövetett, hogy a kintlévoségek összege csökkenjen, ha van valakiknek még ötlete, szívesen
meghallgatja. Sok munka volt abban, hogy az értesítéseket kiküldték és a beszedések rendezése is
folyamatosan történik.

Mivel a napirendi ponttal kapcsolatban több kérdés és hozzászólás nem volt, a polgármester
szavazásra teszi fel a 2012. Ill. negyedévi költségvetési beszámoló elfogadását.

A képviselok 6 igen szavazattal, és 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozzák:

81/201200.26.1 Kt. határozat

Pánd Községi Önkormányzat Képviselo-testülete
Pánd Községi Önkormányzat és Önállóan muködo
intézményei 2012. Ill. negyedévi gazdálkodásáról
szóló beszámolót elfogadja.

Felelos: polgármester,jegyzo
Határido: folyamatos

2./2013. évi költséevetési koncepció

Lázók József polgármester: Kéri a pénzügyi bizottság elnökét, hogy mondja el a Pénzügyi Bizottság
álláspontját.

Molnár József képviselo: Semmi konkrétumot nem tudnak a 3013-as évrol. Az Általános Iskolát
átveszi az állam, errol sincs még semmi tájékoztatás. A képviselo testület elott elfogadásra javasolja a
2013. évi költségvetési koncepciót.

Mivel a napirendi ponttal kapcsolatban több kérdés és hozzászólás nem volt, a polgármester
szavazásra teszi fel a 2013. évi költségvetési koncepció elfogadását.

A képviselok 7 igen szavazattaI az alábbi határozatot hozzák:

82/201200.26.1 Kt. határozat

Pánd Községi Önkormányzat Képviselo-testülete
az Önkormányzat és Önállóan muködo intézményei
2013. évi költségvetésérol szóló koncepciót elfogadja.

Felelos: polgármester,jegyzo
Határido: folyamatos

3.1 Közsé!!i Vízmu üzemeltetése

Lázók József polgármester: Kun Zsolt vízmu üzemelteto elore jelezte, hogy nem tud jelen lenni az
ülésen. A vízmuvünk 2013-tói az Ökovíz- hez kerül, így szerzodést kell bontani december 31-ei
dátummal az ÉP-KÖZ-KEZ Kft -vel. Errol határozatot kell hoznunk.

Mivel a napirendi ponttal kapcsolatban több kérdés és hozzászólás nem volt, a polgármester
szavazásra teszi fel a Községi Vízmu üzemeltetését.

A képviselok 7 igen szavazattaI az alábbi határozatot hozzák:
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83/2012/XI.26.1Kt. határozat

Pánd Községi Önkormányzat Képviselo-testülete
az ÉP-KÖZ-KEZ Kft-vel /2253.Tápióság, Szentmártonkátai uA7.!
az Önkormányzat tulajdonát képezo Községi Vízmu üzemeltetési/bérleti
szerzodését 2012. december 31. napjával felmondja.

Felelos: polgármester,jegyzo
Határido: folyamatos

4.12013. évi belso ellenorzési terv

Major Pálné jegyzo: Az írásos anyagot, amely az intézmények 2013. évi belso ellenorzésére
vonatkozik, mindenki megkapta. Az írásos anyaghoz kiegészítése nincs.

Mivel a napirendi ponttal kapcsolatban kérdés és hozzászólás nem volt, a polgármester szavazásra
teszi fel a 2013. évi belso ellenorzési terv elfogadását.

A képviselok 7 igen szavazattaI az alábbi határozatot hozzák:

84/2012/XI.26.1Kt. határozat

Pánd Községi Önkormányzat Képviselo-testülete
a községre vonatkozó 2013. évi ellenorzési tervet elfogadja.

Felelos: polgármester,jegyzo
Határido: folyamatos

5.1 Eloiránvzat módosítás

Lázók József polgármester:. Kéri a testület tagjait, hogy észrevételeiket, kérdésüket tegyék fel.

Mivel a napirendi ponttal kapcsolatban kérdés és hozzászólás nem volt, a polgármester szavazásra
teszi fel a 2012. évi költségvetés eloirányzat módosításáról szóló rendeletet.

A képviselok 7 igen szavazattal, tartózkodás nélkül megalkotják a 14/2012/XI.26./Kt. rendelet a
3/2012ill.8.1 Kt. rendelet módosításáról, amely a 2012. évi költségvetésrol szól.
A rendelet a jegyzokönyv mellékletét képezi.

6./2013. évi adók, díiak felülvizseálata

Molnár József képviselo: A Pénzügyi Bizottság a 2013. évre vonatkozó adókat, díjakat tételesen
átbeszélte. Emelést a testület felé csak a temeto üzemeltetojének javaslata alapján tesz. Más emelési
javaslata nincs a bizottságnak.

Hangyás István alpolgármester: A pénzügyi helyzet javítására javasolja az iparuzési adó
bevezetését.

Karsai József képviselo: Ha a testület arról dönt, hogy adót, vagy bármit emel, akkor nem csak egy
dolgot kell emelni, hanem akkor az mindenre vonatkozzon.
Bevételnövelés szerinte csak a gépjármuadóbóllehetséges. Minden lehetoséget ki kell használni, meg
kell keresni, akár személyesen a vállalkozókat, hogy minél több gépjármuvet jelentsenek be, még az
idén. Nem támogatja az iparuzési adó bevezetését, a bevétel kevesebb lesz így. A szolgálati lakások
üresen maradnak, sok cég megy el innen.
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Morvai .József képviselo: Pándon mennyi bevétel lenne iparuzési adóból? Ajelenlegi adót sem fizetik
be.

Lázók József polgármester: Nem tud összeget mondani az iparuzési adóból származó bevétel
nagyságára vonatkozóan, a vállalkozások bevételeiröl nincs adatunk. Ha bevezetésre kerül, elsö ízben
2014. elsö félévben lenne belöle pénz. Az iparuzési adó bevezetésévei egyetért, azonban a
szavazásnál arra való tekintettel, hogy két éve a testület úgy döntött, hogy a testület ciklusa alatt nem
vezet be iparuzési adót, tartózkodással fog szavazni. Az idetelepülö cégek felé azt az ígéretet tette, a
testület döntése alapján, hogy a jelenlegi testület nem fogja bevezetni az iparuzési adót, remélve a
gépjármuadóból való bevétel növekedését.
Ha ennek ellenére a testület mégis be szeretné vezetni az iparuzési adót, javaslata, hogy az olyan
mértéku legyen, ami alatta marad a környezö településeken kiszabott mértéknek, hogy az itt lévö
cégek felé azért megmaradjon az itt tartó ereje.

Molnár József képviselo: Egyenlöre ne vezessük be, abban az idöszakban vagyunk, hogy még nem
tudjuk, mennyi bevétel lenne belöle.

Gáspár Tamás képviselo: A gépjármuadóra kellene figyelni, annak ellenére, hogy jövöre kevesebb
lesz, mert az állam elveszi egy részét.

Morvai József képviselo: Nem támogatja az iparuzési adó bevezetését, mert nem látja a végét.

A képviselök 2 igen, 4 nem szavazattal és I tartózkodással elvetik az iparuzési adó bevezetését 2013.
évtöl.

Seres László képviselo: A Muvelödési Házban muködnek a teremdíjak?

Lázók József polgármester: Muködik,de kevesenvannak.Vannakklubjellegu dolgok.ezek építö
jelleguek a falura nézve, az alacsony muködési költségét fel kell vállalnunk. Ha bérleti költséget
kérnénk tölük, valószínuleg megszunne ez a kevés szabadidös tevékenység is. A piacozók fizetik a
terembérleti díjat.

Molnár József képviselo:
Pénzügyi Bizottság nem iavasol emelést:
Komfortos lakások bérleti díja 300.-Ftlm2/hó Muvelödési Ház terembérleti díjak, Gyógyszertár
bérleti díj, Fogászati díj, Kommunális adó 6.000.-Ftlév/adótárgy, Kaszáló, rét bérleti dijak .

Pénzügyi Bizottság módosítást iavasol:
Temetörendeletben meghatározott díjak - 2. számú melléklet módosítás az eloterjesztésnek
megfelelöen, úgy hogy az üzemeltetö által javasolt sírjel felújítási összegek fele legyen az elfogadott
összeg, a több javaslat elfogadásra kerüljön.

Lázók József polgármester: Paitz Miklós a temetö üzemeltetöje 1 év alatt több mindent csinált. mint
az elözö üzemeltetö az elmúlt években. Meg van velük elégedve, és nagyon megbízhatóak. Kértek
némi módosítást, miveljelenleg csak azok fizetnek, akik a ravatalozót használják.

Mivel a napirendi ponttal kapcsolatban kérdés és hozzászólás nem volt, a polgármester szavazásra
teszi fel a temetörendelet 2. sz. mellékletének módosítását.

A képviselök 7 igen szavazattai, ellenszavazat nélkül megalkotják a 15/2012/XI.26./Kt. rendeletet, a
9/2007N.21./Kt. rendelet módosításáról, amely a temetokrol és temetkezésrol szól.
A rendelet ajegyzökönyv mellékletét képezi.

7.1Adósságkonszolidációs eljárásban való részvétel

Lázók József polgármester: Az Önkormányzatnak csak a Takarékszövetkezet felé áll fenn
hiteltartozása.

A Pátria Takarékszövetkezetnél Pánd Község Önkormányzatát érinto adósságállomány:
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-043/11IHOl cenzúraszámú (201l.június 27.) éven túli lejáratú beruházási kölcsön: felvételkori
összege 5.000.000.-Ft. Törlesztés kezdete: 2011.július 27. Végso lejárat: 2013.június 27.
-12815/2012. iktatószámú (20 I2.augusztus 13.) 6.000.000.-Ft. összegu folyószámlahitel.
Rendelkezésre tartás kezdete: 2012. augusztus 31.
Az adósságkonszolidációs eljárásában való részvételi szándékról testületi határozatot kell hozni.
Mivel a napirendi ponttal kapcsolatban kérdés és hozzászólás nem volt, a polgármester szavazásra
teszi fel annak elfogadását.
A képviselok 7 igen szavazattaI az alábbi határozatot hozzák.

85/2012/XI.26.! Kt. határozat

Pánd Községi Önkormányzat Képviselo-testülete
az önkormányzatok adósságkonszolidációs eljárásában
részt kíván venni.

A Pátria Takarékszövetkezetnél Pánd Község Önkormányzatát
érinto adósságállomány:

043/II/HOI cenzúraszámú (201l.június 27.) éven túli lejáratú
beruházási kölcsön: felvételkori összege 5.000.000.-Ft.
Törlesztés kezdete: 2011. július 27.
Végso lejárat: 2013.június 27.
12815/2012. iktatószámú (2012.augusztus 13.) 6.000.000.-Ft. összegu
folyószámlahitel
Rendelkezésre tartás kezdete: 2012. augusztus 31.

Megbízzák a polgármestert és ajegyzot az adósságrendezésseI kapcsolatos
feladatok elvégzésével.

Felelos: polgármester,jegyzo
Határido: azonnal

8.1Vis maior pályázat határozat módosítás

Lázók József polgármester: Az októberi ülésen a vis maior pályázattal kapcsolatosan elfogadott
határozat módosítása szükséges a Rákóczi és a Bern apó utca megnevezéséveI is. Az eredetileg
elfogadott határozatban ezek az utcák nem szerepeltek, de vis maior felmérés ezekrol is készült, így a
módosítással lehetoség nyílik apályázásra.

Mivel a napirendi ponttal kapcsolatban kérdés és hozzászólás nem volt, a polgármester szavazásra
teszi fel annak elfogadását.
A képviselok 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozzák.

86/2012/XI.26./Kt. számú határozat

Pánd Község Önkormányzat Képviselotestület ülésén úgy határozott, hogy vis maior támogatás
címen támogatási igényt nyújt be a Belügyminisztériumhoz.

A káresemény megnevezése: Pánd belterületén 2012. október 2-án történt közúti károsodások

EBR42 azonosító: 2012/126329
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Helye: Pánd, Hugonnai u. (915 hrsz.), Kossuth u. (805 hrsz.), Dózsa u. (757 hrsz.), Petofi u. (729/1
hrsz.) Rákóczi u. (886-935. hrsz.) Bern u. (Bern u. 833 hrsz.)

Akáresemény forrásösszetétele:

A károk helyreállításának (költségvetés alapján) tervezett összköltsége 183.632.475,- Ft, melynek
fedezetét az önkormányzat nem tudja / részben tudia (megfelelo rész aláhúzandó) biztosítani.

A testület, illetve társulási tanács nyilatkozik arról, hogy a káreseménnyel érintett vagyonelem a
tulajdonát képezi.

. A károsodott épület(ek) az önkormányzat alábbi kötelezo feladatának ellátását szolgálja(ák).

épület (név, hrsz) kötelezo feladat

épület (név, hrsz) kötelezo feladat

épület (név, hrsz) kötelezo feladat

. A bekövetkezett káreseménnyel kapcsolatban az Önkormányzat biztosítással rendelkezik / nem
rendelkezik* (a megfelelo rész aláhúzandó) Az út és a természetes partfal nem biztosítható!

Biztosító Társaság megnevezése

Biztosítási szerzodés száma

xxx

xxx

Az adott káreseményre biztosítási összeget: igényelt / nem igényelt (a megfelelo rész aláhúzandó.

*A képviselo testület, illetve társulási tanács határoz arról, hogy a károsodott ingatlanra értékköveto
határozatlan idotartamú biztosítást köt, és vállalja annak 4 éven keresztüli fenntartását, valamint a
támogatás elszámolásának benyújtásakor igazolja a biztosítási szerzodés megkötését a Magyar
Államkincstár területileg illetékes Igazgatósága felé.

. Vállalja a károsodott ingatlannak a költséghatékonyság és a megvalósíthatóság szempontjaira
tekintettel történo helyreállítását.

. Az önkormányzat más -a tulajdonában lévo -vagyontárggyal a feladatát el tudja látni / nem tudia
ellátni (a megfelelo rész aláhúzandó).

. A testüIetITanács a saját forrás összegét a 2012. évi költségvetésérol szóló 2/2012/11.8./számú
Költségvetési Rendeletében/határozatában biztosítja.

A testület felhatalmazza a polgármestert az igénybejelentés benyújtására.

Felelos: polgármester
Határido: azonnal
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Megnevezés 2012. év %

Sajátforrás(biztosításiösszeg 18.363.275,-Ft 10%

nélkül)

Biztosítókártérítése ----Ft ---

Egyéb forrás ----Ft ---

Vis maior támogatási igény 165.269.200,- Ft 90%

Források összesen 183.632.475,- Ft 100%



9.1 Egyebek

Hangyás István alpolgármester: Több lakos jelezte már neki, hogya gyógyszertámáI túl meredek a
mozgássérült feljáró, nem tudnak felmenni a mozgássérült autóval.

Gáspár Tamás képviselo: November 23-án volt a pándi címer és zászló napja. Javasolta, hogy
vizsgálják át az összes intézményt, hogy rendelkeznek-e pándi zászlóval. Gyujtést lehetne szervezni,
hogy ki szeretne pándi zászlót venni, és ha vannak, akkor lehetne rendelni.

Seres László képviselo: Tudja, hogy az Önkormányzat rosszul áll, de a szüreti bál megkapta a pénzt,
de az önkéntes tuzoltók és az egyház semmit nem kapott. Azt az összeget szét kellett volna osztani
közöttük.

Lázók József polgármester: Jogos a kérdés, a sportkör sem kapott pénzt.

Hangás István képviselo: A Hivatal mögött ott van a szemétdomb. Nincs valami megoldás rá, hogy
eltuntessék onnan?

Lázók József polgármester: Van rá igény, már szóltak neki hogy szeretnének elvinni sittet
töltésanyagnak.
Kérdezi a testületet, hogy a kórház csatlakozásról mi a véleményük?

A képviselok támogatják a Kistarcsához való ismételt csatlakozást azzal, hogy a betegektol véleményt
kellene kémi s errol a következo ülésen dönteni.

Lázók József polgármester: A testület javaslatára az orvosi rendelobe és a gyógyszertárba szavazó
umákat fognak kihelyezni ahol szavazhatnak az ott megjelenok, hogy ok melyik kórházat választanák.
Többségi szavazat lesz elfogadva.

Mivel a napirendi pontokkal kapcsolatban kérdés és hozzászólás nem volt, a polgármester megköszöni
a részvételt, és az ülést bezárja.

~
polgármester
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